
 

 

 
Dansk Islandshesteforening - Vilhelmsborg – Bedervej 101 – 8320 Mårslet 

Dagsorden møde i DI-B søndag den 5. december 2023 kl. 20-22 på 
Teams  
 

Deltagere i mødet: Sus Ulbæk (SU), Dorthe Præstholm Schneider (DP), Eyvinður Hrannar 

Gunnarsson (EG)), Caroline Seehusen (CS), Eva Maria Grout (EMG), Anders Kaihøj (AK), 
Kristiane Klindt (KK). 

 

 
 

 
Dagsorden: 
 

 

 Referat: 

 

 

1. Nyt fra Komiteerne 
 

Allerførst en kort præsentation af hinanden. Nu da der 

er kommet 2 nye bestyrelsesmedlemmer. 
 

Derefter orienterede SU om at der er bestyrelsesmøder 

hver 3. uge – som regel tirsdage. 

Komiteerne er i alt væsentlighed ansvarlige for deres 
respektive områder, mens bestyrelsen varetager den 

overordnede koordination og involveres i det omfang der 

er problemstillinger af mere principiel eller vanskelig 

karakter. SU understregede, at hun lagde stærkt vægt 
på at vidtrækkende beslutninger blev truffet i fællesskab 

og det var forventet, at man bidrog til at udvikle 

hinandens områder, så foreningen havde et fælles 

ståsted og samlet tilgang til udvikling af arbejdet med 

vores heste. 
 

AK: Godkendelse af fremsendt tilbud fra Thomas Bjerre 

vedrørende udvidelse af banen i Herning. Alle er klar til 

at gå i gang når sneen er væk. AK informere Thomas 
om at sætte i gang. 

 

 

 

2. Generalforsamling – opfølgning: 

a. Strukturudvalg- 

kommissorium? 

b. Stambogsreglement og Teland 
udvalg- økonomi? 

 

 
a. Baseret på Generalforsamlingens beslutning, 

udarbejder SU og DP kommissorium og 

procesforslag for hvad der skal arbejdes med i 

udvalget. Disse sendes til bestyrelsen. 
Udgangspunktet er, at det første år primært er 

undersøgende/afdækkende for forskellige 

modeller for organisation, struktur mv. ved at se 

på andre Nordiske lande og andre hesteforbund i 
DK. Såfremt de er opbakning til at arbejde 

videre med konkrete tiltag på 

Generalforsamlingen i 2024 kan arbejdet 

fortsætte med udarbejdelse af egentlige forslag. 
Forslag til et bredt sammensat udvalg 

efterlystes. 

 

b. Stambogsreglement 2023 blev vedtaget 
undtagen afsnittet om farver på passets omslag, 

som derfor i 2023 vil være uændret, hvilket vil 

sige rødt omslag til alle føl efter hingste med 

bedækningstilladelse og sort omslag til føl efter 
hingste uden bedækningstilladelse. 

 

Tvistbilæggelses-delen i Stambogsreglement 

2023 også stemt igennem, hvorefter tvister 
fremover skal behandles af Klage og 

ordensudvalget. 
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Stambogsreglement 2023 + vedtægter + 
reglement for KOU sendes til Fødevarestyrelsen. 

KK tager sig af det. 

 

Teland-udvalget konstitueres med en deltager 
fra Avlskomiteen, som vælges af Avlskomiteen. 

Udvalget bestemmer selv, hvad de skal se på og 

de kan eventuelt indhente ekstern assistance. 

Udgifter hertil tages via avlens budget, efter 
forudgående aftale med Avlskomiteen. Forslag 

fra Telandudvalget vil skulle behandles i 

Avlskomiteen før fremsættelse af Avlskomiteen, 

som forslag på Generalforsamling, jf. 
vedtægten.   

 

 

 

3. Hestevelfærd 

a. Klubkurser 

b. Forum for Hestevelfærd 

c. FEIF 

d. Udvalg - Etisk 

 

 
a. Lørdag den 2. december 2023 afholdes ”Train -

the trainer” seminar for 16 instruktører, som 

skal ud og afholde hestevelfærdskurser i 

klubberne. Anne Soelberg underviser. SU holder 
oplæg om DIs tilgang til hestevelfærd, herunder 

tiltag for hestevelfærd og arbejdet med 

Dyreetisk Råds Udtalelse.  

 
b. Der arbejdes på et fælles svar fra hele 

hestebranchen til Dyreetisk Råd. Det er ikke 

ukompliceret at få skrevet noget som alle kan 

være enige om og bakke op. Svaret skal være 
helt færdig på det sidste møde den 8. januar. 

Herefter er intensionen at invitere Rådet til et 

møde med branchen. 

 

c. De Nordiske lande har på dansk initiativ 

fremlagt forslag vedr. styrkelse af hestevelfærd i 
sporten samt nationale forslag med samme 

formål. Arbejdet med hestevelfærd ser ud til at 

få momentum også i FEiF regi.  

 

d. DI må overveje etablering af mekanisme, hvor 

personer kan henvende sig, når de erfarer 
overtrædelser af hestevelfærd. De forskellige 

organisationer i branchen takler det forskelligt 

ex. Kontakt til administrationen og derefter 

disciplinærudvalg hvis der er beviser (DRF), 
whistleblower-ordninger forankret hos 

advokat(galop og trav) etc.. DI må i forbindelse 

med arbejdet med etisk kodeks se på 

muligheden for at etablere en ordning. Forslaget 
kunne være at genoprette et etisk udvalg, der 

kan tage sig af sådanne sager. I forbindelse med 

stævner kunne det være stævneledelser. 

Undersøge hvordan man gør i andre landes 
organisationer. Det ønskede system skal kunne 

arbejde uvildigt, sagligt og baseret på evidens. 

 

 
4. Komitedag januar 

 

 

 
Program: 

11.00 Hestevelfærd – Dyreetisk Rådsrapport  

Udvikling af foreningen – struktur og organisation – 
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baseret på Kommissorium til Struktur udvalget.  

12.30.- 13.30 FROKOST 
13.30- 16.30 Møder i komiteerne herunder strategi-

debat for komiteens arbejde de næste 2-3 år.Afrunding 

                       

 

 

5. Strukturudvalg 

 

 

 

Se afsnit 2.a. 

 

6.  Eventuelt 

 

 

 

 

 
Næste møde  

 

 
Planlagt til den tirsdag den 9. januar 2024. 

 

KK laver møderække hver 3. tirsdag fra 20-22.  

 
Udsendt den 14.12 2023. 
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